

NordArt 2025

©www.nordart.de



Renata Kudlacek

Tschechische Republik/Deutschland/Czech Republic/Germany

Für ihre Fine Art Prints und Siebdrucke kombiniert die Mixed-Media-Künstlerin eigene Fotografien und Zeichnungen mit historischen wissenschaftlichen Illustrationen und verarbeitet diese mit unterschiedlichen Drucktechniken. In symbolischen Figurationen – wie Blumen, Schmetterlingen und Schlangen – thematisieren ihre Arbeiten Mythologien im Kontext moderner Wissenschaft. Die Serie 'My Bohemia', die über einen Zeitraum von mehreren Jahren entstand, zeigt Collagen aus Fotografien, Material aus Familienarchiven, Zeichnungen und Gemälden, inspiriert von ihrer Heimatstadt. Renata Kudlacek, geboren in der Tschechischen Republik, lebt und arbeitet in Berlin. Kudlacek absolvierte ihr Masterstudium am Royal College of Art in London und stellte europaweit aus, u.a. bei der Berlin Science Week, dem Weltkongress für Bioethik in Edinburgh und als 'Young Master' Kunstpreis in London. 2024 wurde sie mit einer großformatigen Lightbox Installation in Prag beauftragt. Ihre Werke sind in Sammlungen wie Ernst & Young London und der Deutschen Bank Frankfurt vertreten. Gemeinsam mit Vishal Shah ist sie Direktorin der BBA Gallery für zeitgenössische Kunst in Berlin.

Renata Kudlacek is a mixed-media artist who combines her photographs and drawings with historical and scientific illustrations. She uses a range of print-making techniques to produce fine art prints and silkscreens. Her work explores mythologies through the lens of contemporary science, often incorporating symbolic imagery such as flowers, snakes and butterflies. Her ongoing series, My Bohemia, has been developed over several years. It features collages made from photographs, family archive materials, drawings and paintings inspired by her hometown. Born in the Czech Republic, Kudlacek now lives in Berlin. She earned her Master's degree from the Royal College of Art in London and has exhibited widely across Europe, including events such as Berlin Science Week, the World Congress of Bioethics in Edinburgh and as part of the Young Masters Art Prize in London. She was commissioned to create a large-scale lightbox installation in Prague in 2024. Her works are in notable collections such as Ernst & Young in London and Deutsche Bank in Frankfurt. Alongside Vishal Shah, she co-directs BBA, a contemporary art gallery based in Berlin. www.renatakudlacek.com



My Bohemia III, 2024, Mixed Media Print, 300 x 300 cm

My Bohemia III, 2024, mixed media print, 300 x 300 cm